

The World Leagues Forum:

“Domestic leagues unanimously reject the super league concept but also request better representation in the football governance”

Zurich, Switzerland – 23 April 2021 – Following the recent events on the European breakaway league, the board of the World Leagues Forum (WLF), the association which represents professional football leagues on a world level met today.

This board includes the following leagues: Premier League (England), Ligue de Football Professionnel (France), DFL Deutsche Fußball Liga (Germany), Lega Serie A (Italy), Russian Premier League (Russia), LaLiga (Spain), Premier League Soccer (South Africa), LigaPro (Ecuador), Major League Soccer (USA), Liga MX (Mexico), J.League (Japan) and Professional Saudi League (Saudi Arabia).

The WLF issues the following statement:

“The World Leagues Forum not only rejects the concept of the super league, but also requests better representation of the leagues in football governance. This is the consequence of the lessons which can be drawn from this week’s events:

One: *The European super league project reflected the money-driven vision a small group of already super rich clubs. This vision has been rejected by everyone in football and outside football. But most importantly, it has been rejected by the fans. It has shown that sport values such as sporting merit and solidarity must always prevail.*

Two: *Any international competition where some clubs would have a permanent right to play without qualifying from domestic leagues is a terrible idea. Not only it disregards the values of sport, but it neglects the importance of domestic competitions from an historical, from an economic, and from a fan perspective.*

Three: *International governing bodies have focused over the last twenty years on super elite competitions. The outcome has been the exponential growth of a few clubs against the interest and balance of domestic competitions, where most clubs are playing. This focus must change and now be on developing domestic competitions.*

Four: *Thousands of clubs are playing in domestic leagues every week-end. To defend the interests of these many clubs, the World Leagues Forum have been working with its members*

J.League – Indian Super League – Qatar Stars League – Saudi Pro League – Malaysian Football League – Australian Professional Football Clubs Association – Liga Dominicana de Fútbol – Liga de Fútbol Profesional Costa Rica – Liga Nacional de Fútbol Profesional Honduras – Liga MX – Liga Panamena de Fútbol – Major League Soccer – Ligue de Football Professionnel (ALG) – Kenyan Premier League – Nigeria Professional Football League – Premier Soccer League – Superliga Argentina de Fútbol – Dimayor – Liga Profesional de Fútbol del Ecuador – Premier League – Bundesliga – Serie A – LaLiga – Ligue de Football Professionnel (FRA) – Eredivisie – Divisionsforeningen – Ekstraklasa – Liga Portuguesa de Futebol Profissional – Super liga Srbije – Föreningen Svensk Elitfotboll – Swiss Football League – Scottish Professional Football League – Ukrainian Premier League – Israeli Professional Football Leagues – Liga Profesionista de Futbol – Russian Premier League – Pro League – Turkish Clubs Union – Super League Greece

and advocating their concerns to international governing bodies. But to develop a sound and balanced governance, future decisions that affect domestic leagues shall not be made without their approval.

The World Leagues Forum asks all football bodies, clubs, players and stakeholders to reflect on these learnings in order to shape, together, tomorrow's football."

Media contact:

WLF: Jerome Perlemuter, General Secretary, World Leagues Forum

contact@worldleaguesforum.com

About WLF: The World Leagues Forum is the world association of professional leagues with more than 40 members. Its purpose is to help improve governance structures within world football, represent the leagues and their member clubs to sport and political institutions, and foster cooperation between leagues.

FRANÇAIS :

Le « World Leagues Forum » :

“Les ligues rejettent unanimement le concept de super ligue mais demandent également d’être mieux représentées dans la gouvernance du football”

Zurich, Suisse – 23 Avril 2021 – A la suite des récents événements relatifs à la « super ligue » européenne, le comité exécutif du « World Leagues Forum » (WLF), l’association qui représente les ligues de football professionnel au niveau mondial s’est réuni ce jour.

Sont membres de ce Comité : Premier League (Angleterre), Ligue de Football Professionnel (France), DFL Deutsche Fußball Liga (Allemagne), Lega Serie A (Italie), Russian Premier League (Russie), LaLiga (Espagne), Premier League Soccer (Afrique du Sud), ProLiga (Equateur), Major League Soccer (USA), Liga MX (Mexique), J.League (Japon) et Professional Saudi League (Arabie Saoudite).

Le WLF déclare :

“Le World Leagues Forum rejette non seulement le concept de « super league », mais il demande également une meilleure représentation des ligues dans la gouvernance du football. Ceci ressort des leçons que l’on peut tirer des événements de cette semaine :

Premièrement : *Le projet de « super league » européenne était la traduction d’une vision purement financière d’un petit groupe de clubs déjà ultra riches. Cette vision a été rejetée par le monde du football mais aussi en dehors. Par-dessus tout, elle a été rejetée par les fans. Ceci démontre que les valeurs du sport que sont le mérite sportif et la solidarité doivent toujours prévaloir.*

Deuxièmement : Toute compétition internationale où certains clubs auraient un droit permanent de participer sans avoir à se qualifier par les ligues nationales est une mauvaise idée. Non seulement elle est la négation des valeurs du sport, mais elle méprise les championnats nationaux du point de vue historique et économique, et surtout du point de vue des fans.

Troisièmement : Les instances internationales du football se sont concentrées depuis vingt ans sur le développement des compétitions « super élite ». De ce fait, un petit nombre de clubs a connu une croissance exponentielle, portant par la-même préjudice à l'intérêt et à l'équilibre des championnats nationaux, ou jouent pourtant la plupart des clubs. Cette situation doit s'inverser et il convient maintenant de se concentrer sur le développement des compétitions nationales.

Quatrièmement : Des milliers de clubs jouent chaque week-end dans les compétitions nationales. Pour défendre les intérêts de tous ces clubs, le World Leagues Forum travaille avec ses membres et porte leur voix devant les instances internationales. Mais pour développer une gouvernance saine et équilibrée, les futures décisions qui impactent les ligues domestiques doivent être prises en accord avec elles.

Le World Leagues Forum demande aux instances, aux clubs, aux joueurs et aux familles du football de bien vouloir réfléchir à ces enseignements afin de construire, ensemble, le football de demain. ”

A propos du WLF : Le World Leagues Forum est l'association mondiale des ligues de football professionnel. Il comprend plus de 40 membres. Son objectif est d'aider à améliorer la gouvernance du football, de représenter les ligues et leurs clubs vis-à-vis des institutions politiques et sportives, et d'encourager la coopération entre ligues professionnelles.

Contact media:

WLF: Jerome Perlemuter, Secrétaire General, World Leagues Forum
contact@worldleaguesforum.com